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V sobotu 29. listopadu 
2008, na prahu adventní 
doby, byl slavnostně 
rozsvícen vánoční strom 
před budovou Mateřské 
školy v Jiříkovicích. 

 
Blíží se závěr letošního 

roku. Na jeho sklonku 
přejeme všem občanům 
klidné a pokojné vánoční 
svátky a úspěšný vstup 
do nového roku. 

 
K jeho přivítání zveme 

srdečně všechny občany. 
Stalo se již tradicí, že se 
sejdeme půl hodiny po 
silvestrovské půlnoci 
před obecním úřadem 
a společně si připijeme 
na zdraví a popřejeme si 
všechno dobré v novém 
roce, který už ponese 
letopočet 2009. 

 
 

Toto číslo Zpravodaje vyšlo 14.12.2008, uzávěrka dalšího čísla je 15.3.2009. 
Své příspěvky a názory můžete zaslat písemně na Obecní úřad Jiříkovice 
nebo elektronickou poštou na e-mailovou adresu: ou.jirikovice@volny.cz 
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Vítání občánků – 22.11.2008  
 

Chystání vánočního stromu 
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SLOVO STAROSTY 

Vážení spoluobčané, 
toto číslo zpravodaje je v letošním roce poslední. Proto mně dovolte, abych 

vám všem poděkoval za celoroční podporu při pořádání různých společenských 
akcí v naší obci. Přeji vám všem pohodové prožití adventního času a závěru 
roku. Přeji příjemné prožití vánočních svátků a do nového roku 2009 hodně 
zdraví, pohody a vzájemného porozumění. 

 
Josef Novák, starosta 

 

INFORMACE Z RADY OBCE 

Od 10.9. do 5.11.2008 rada obce na svých jednáních schválila: 
- Zvýšení poplatku za kopírování na OÚ: 

- formát A4 jednostránkový   z částky 1,50 Kč na 2,00 Kč/ks 
- formát A4 oboustranný     z částky 2,50 Kč na 3,00 Kč/ks 

Důvod navýšení ceny je zrušení padesátihaléřové mince. 
- Poskytnutí finančního daru zrakově postiženým sportovcům Tělovýchovné 

jednoty ZORA Praha částce 500 Kč. 
- Objednání 200 ks tříměsíčního kalendáře obce Jiříkovice na rok 2009. 

V případě zájmu občanů o koupi kalendáře je stanovena prodejní cena 50 Kč. 
- Celoplošnou deratizace na území obce Jiříkovice v částce 8.000 Kč bez DPH 

za 400 ks nástrah. 
- Objednání vypracování projektové dokumentace na opravu MŠ Jiříkovice 

včetně dokumentace pro stavební povolení a provedení stavby v ceně 
50.694 Kč od firmy Proxima projekt, s.r.o. Bude se financovat z rozpočtu obce 
v roce 2009. 

- Přemístění obecní knihovny z prvního poschodí do málo využitých místností 
v přízemí OÚ. Přemístěním knihovny do přízemí se vyřeší bezbariérový 
přístup a pro starší občany odpadne chůze po schodech. 

- Uzavření provozu MŠ v termínu od 22.12.2008 do 2.1.2009. 
Rada obce dále projednala: 
- Opravu pamětní desky a její umístění na budovu ZŠ. Oprava a montáž bude 

provedena do Jiříkovských ohňů. 
- Rozsvícení vánočního stromu u MŠ v Jiříkovicích. 
- Zajištění návrhu na novou pohlednici vydanou obcí Jiříkovice. 
- Ořez dřevin kolem státních komunikací, který bude provádět Správa a údržba 

silnic JMK. 
- Návrh obecně závazné vyhlášky č. 1/2008 o místním poplatku za komunální 

odpad (bližší informace na straně 26 tohoto Zpravodaje). 
 

Výpis z usnesení RO připravila Jana Ondrášová 
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KRAJ OCENIL SVOJE VÝZNAMNÉ OSOBNOSTI 

V pondělí 29. září se v Tišnově, ve sportovní hale SSK, uskutečnilo slavnostní 
předání Cen Jihomoravského kraje. Hejtman Jihomoravského kraje Ing. 
Stanislav Juránek předal ocenění významným osobnostem kraje v těchto 
oblastech: 
Kultura – mistr houslař Bohumil Buček (in memoriam) z Jiříkovic, 
cenu převzal pokračovatel rodu houslařů syn Petr Buček 
Lékařské vědy – Vladimír Kořístek  
Výtvarné umění – Antonín Vojtek  
Vrcholový sport – David Kostelecký  
Celoživotní přínos v oblasti sportu – Věra Růžičková  
Mezilidské vztahy – František Fráňa  
Osobnosti, jejichž život a jednání výrazným způsobem reprezentuje 
Jihomoravský kraj a přispívá k jeho věhlasu a dobrému jménu – Bohumil 
Lošťák  

V rámci slavnostního večera též byly uděleny Ceny hejtmana JMK – Martině 
Krämerové, Martinu Klímovi, Pavlu Plevovi a Pavlu Andrlemu za záchranu 
života mladíka zasaženého bleskem a Oldřichu Vojtíškovi z Ratíškovic za 
dlouholetou práci ve prospěch zdravotně postižených občanů v hodonínském 
regionu. 

Oceněny byly též sbory dobrovolných hasičů, které prokázaly nejlepší 
výsledky práce ve svých okresech. 

Josef Novák, starosta 

Foto: Jan Šlancar 
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Obec Jiříkovice pořádá 

 
v neděli 21.12.2008 v 17,00 hod. na Orlovně 

 

VÁNOČNÍ KONCERT  

dechové hudby MISTŘÍŇANKA 
 

vstupné 60 Kč 
 

 

OBECNÍ KNIHOVNA JIŘÍKOVICE 
V NOVÝCH PROSTORÁCH 

Tato zpráva jistě potěší všechny příznivce naší knihovny, především z řad 
starší generace. Od ledna 2009 se Obecní knihovna stěhuje do nových prostor 
v přízemí OÚ Jiříkovice. Velkým přínosem bude bezbariérový přístup a větší 
prostor. Čtenáři budou mít k dispozici tři místnosti. Dětská literatura bude mít 
samostatnou místnost, nebude chybět čtenářský koutek a dětský koutek pro 
nejmenší. Nově bude také v knihovně zřízena stálá výstavka prací dětí Základní 
a Mateřské školy Jiříkovice. 

Čtenáři na webových stránkách obce (www.jirikovice.cz) pod odkazem obecní 
knihovna najdou seznam knih, které je možno v naší knihovně si vypůjčit. 
Doufáme, že do knihovny najdou cestu i noví zájemci, kteří si rádi přečtou 
pěknou knihu. 

Jana Ondrášová 
 
 

Obec Jiříkovice pořádá 1. ledna 2009 
 

6. ročník 

Novoročního běhu Jiříkovicemi 
 

Start je v 11,00 hod. u budovy OÚ 
 

Srdečně zveme všechny občany, kteří se nebojí 
ve sportovním duchu vykročit do nového roku 
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ROZPOČET OBCE NA ROK 2009 

Příjmy  v tis. Kč 

třída 1 – daňové příjmy  

pol. 1111 daň z příjmů fyzických osob ze závislé činnosti a funkčních požitků 1 200.0   

pol. 1112 daň z příjmů fyzických osob ze samostatné výdělečné činnosti 350.0   

pol. 1113 daň z příjmů fyzických osob z kapitálových výnosů  200.0   

pol. 1121 daň z příjmů právnických osob  1 500.0   

pol. 1211 daň z přidané hodnoty  1 800.0   

pol. 1337 poplatky za likvidaci komunálního odpadu 372.7   

pol. 1341 poplatky ze psů   11.0   

pol. 1343 poplatky za užívání veřejného prostranství 4.0   

pol. 1345 poplatky z ubytovací kapacity 12.0   

pol. 1347 poplatky za provozovaný výherní hrací přístroj 250.0   

pol. 1351 odvod výtěžku z provozování výherních hracích přístrojů 100.0   

pol. 1361 správní poplatky  105.0   

pol. 1511 daň z nemovitostí   450.0   

třída 2 – nedaňové příjmy  

§ 2141 vnitřní obchod 1.0   

§ 3311 divadelní činnost 0.0   

§ 3314 činnosti knihovnické 2.0   

§ 3341 rozhlas a televize 2.0   

§ 3412 sportovní zařízení v majetku obce 26.6   

§ 3612 bytové hospodářství 270.6   

§ 3639 komunální rozvoj a územní rozvoj 65.0   

§ 3723 sběr a svoz ostatních odpadů 15.0   

§ 3725 využívání a zneškodňování komunálních odpadů 25.0   

§ 3745 příjmy za dřevo, ovoce, trávu, písek 4.0   

§ 4319 ostatní sociální péče 5.0   

§ 6171 činnost místní správy 16.0   

§ 6310 KB – příjmy z úroků  18.0   

§ 6409 ostatní činnosti jinde nezařazené 160.0   

třída 4 – přijaté transfery  

pol. 4139 převod do sociálního fondu 27.8   
Příjmy 
celkem  6 992.7 

 
 
Výdaje  v tis. Kč 

§ 2141 vnitřní obchod, služby, cestovní ruch  12.0 

§ 2212 silnice 10.0 

§ 2219 ostatní záležitosti pozemních komunikací  65.0 
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§ 2221    provoz veřejné silniční dopravy                                                     44.9 

§ 2321    odvádění a čištění odpadních vod                                1 396.8 

§ 3113            základní škola 748.0 

§ 3119                                                                                             mateřská škola a školní jídelna        422.0 

§ 3314                                                                                                        knihovna       52.8 

§ 3319                                                                                                            obecní kronika         10.0 

§ 3322 kulturní památky – zvonice 13.5 

§ 3326                                        pomníky, kříže, napoleonské oslavy       10.0 

§ 3341   místní rozhlas a kabelová televize                                                                                           20.0 

§ 3349                                              ostatní záležitosti sdělovacích prostředků – zpravodaj obce 33.0 
§ 3399 kulturní a společenské akce – posezení s důchodci, u burčáku, Den 

matek, hody… 56.8 

§ 3412                                                             sportovní zařízení v majetku obce 16.0 

§ 3421 využití volného času dětí a mládeže (příspěvek SRPŠ = 7 000 Kč) 14.5 

§ 3612 bytové hospodářství 11.2 

§ 3631                                                                    veřejné osvětlení  73.0 

§ 3639                                                                                    komunální služby a územní rozvoj 10.0 
§ 3722   sběr a odvoz komunálního odpadu, nebezpečných odpadů, velkoobje-

mových kontejnerů 382.7 

§ 3723 sběr a odvoz ostatních odpadů 16.0 

§ 3745                                                                                             péče o vzhled obce a veřejnou zeleň          666.8 

§ 4319 ostatní výdaje související se soc. poradenstvím 34.7 

§ 5512                                                                                             požární ochrana            29.1 

§ 6112                                                                                           zastupitelstvo obce     881.2 

§ 6171                                                                        činnost místní správy                     1 266.5 

§ 6310                                                                         služby peněžních ústavů                    10.0 

§ 6330                                                                          převod do sociálního fondu 27.8 

§ 6409 ostatní činnosti jinde nezařazené 13.0 

pol. 8124 splátka půjčky Svazku obcí VaK Šlapanicko 1 833.4 
Výdaje 
celkem  8 180.7 

 
 
 
REKAPITULACE 
Příjmy rozpočtu na rok 2009 8 170.7 

Výdaje rozpočtu na rok 2009 6 992.7 

Rozdíl – financování - 1 188.0 

 
Rozdíl bude pokryt ze zůstatku hospodaření za rok 2008, tj. z položky 8115 – financování. 
 
 
Rozpočet obce Jiříkovice schválilo zastupitelstvo obce Jiříkovice dne 27. 11. 2008. 
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KAM S NÍM? 

Název tohoto příspěvku jsem si „zapůjčila“ od Jana Nerudy, který ve svém 
fejetonu popisoval problémy s likvidací odpadu. V dnešní době občanům 
(alespoň v naší obci) odpadá starost, kam se starým slamníkem, televizorem 
apod. Obec investuje nemalé finanční prostředky na likvidaci odpadů v naší 
obci a zajišťuje pro občany 2x ročně kontejnery na velkoobjemový odpad, 
nebezpečný odpad a sběr domácích spotřebičů v rámci zpětného odběru. Po 
obci jsou umístěny kontejnery na sklo, plasty a nápojové kartony. Do sběrného 
dvora mohou občané odvést suť nebo uložit kovový šrot. Základní škola pořádá 
několikrát do roka sběr papíru a celoročně sběr hliníku. 

Trápí nás, že někteří občané nerespektují otevírací dobu sběrného dvora 
v obci a odpad jednoduše odloží před sběrný dvůr. Jedná se o autosklo, kovový 
šrot, ale i televizor, ledničku apod. Některé odpady, jako jsou právě televizory 
a další domácí spotřebiče, nelze ve sběrném dvoře celoročně vybírat a jsou 
součástí mobilních sběrů nebezpečného odpadu. Tento sběr je v dostatečném 
předstihu oznámen občanům. Proto je nepochopitelné, že týden před 
ohlášeným sběrem občané odloží nepotřebný televizor před sběrný dvůr. Pokud 
už dojde k situaci, že občané v době sběru budou například na dovolené, je 
možné se s obsluhou sběrného dvora domluvit a odpad uložit přímo do dvora. 
Rovněž nás překvapila hromádka plechovek se starými barvami u plotu 
sběrného dvora v den sběru nebezpečných odpadů.  

Upozorňujeme občany, aby sledovali termíny sběrů, využívali je a především 
neodkládali odpady kolem sběrného dvora. Takto odložené věci jsou velkým 
lákadlem pro děti, které kolem prochází. 

 
Jana Ondrášová 
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SBÍRKA NA CHARITU 

3. a 4. října se v prostorách Obecního úřadu Jiříkovice uskutečnila 
humanitární sbírka pořádaná sociální komisí a Diakonií Broumov. Jako 
pokaždé se i tentokrát sešlo velké množství věcí, které byly následně odvezeny 
k dalšímu zpracování a dále rozděleny podle aktuálních potřeb. Děkujeme všem 
dárcům. Další sbírka je plánovaná v jarních měsících. 

 
Kateřina Lišková 

 
 

POSEZENÍ U BURČÁKU 

V Orlovně se 10. října uskutečnilo tradiční posezení u burčáku, letos s malou 
změnou – zahrát k nám přijela cimbálová kapela Primáš z Boleradic. I letos byl 
k mání vynikající burčák a víno, k tomu také něco k zakousnutí. 

Plná Orlovna lidí byla známkou toho, že tato akce je rok od roku 
navštěvovanější a to nás všechny, kteří ji připravujeme, moc těší. 

Kapela mladých muzikantů hrála velmi dobře nejen k poslechu, ale 
vyburcovala spoustu lidí i k tanci. Nálada byla velice dobrá, věříme, že se 
všichni dobře bavili. Doufáme, že příští rok se urodí opět dobré víno a my se 
opět setkáme. 

 
Kateřina Lišková 

 
 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 

V sobotu 22.11.2008 proběhlo na Obecním úřadě Jiříkovice vítání 
nejmladších občánků naší obce. I když počasí v tento den nebylo zrovna 
optimistické, akce se velmi vydařila a provázela ji přátelská atmosféra. Celou 
akci obohatilo i vystoupení žákyň ZŠ Jiříkovice s pásmem básniček.  

 
Letos jsme slavnostně přivítali těchto 5 dětí: Marii Pašovou, Filipa Zemka, 

Samuela Nohela, Kateřinu Motykovou a nejmladšího občánka – teprve měsíční 
Veroniku Šorfovou. 

 
Všem dětem přejeme bezstarostné dětství, zdraví, lásku a rodičům mnoho 

šťastných chvil s nimi. 
 

Za OÚ Jana Ondrášová 
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DOPISY, KTERÉ POTĚŠÍ 

Pan Miroslav Liškutín i prof. Raimund Ondráček jsou ve stálém 
korespondenčním kontaktu s představiteli naší obce. Jejich dopisy jsou velice 
přátelské. Často vzpomínají na léta, kdy žili v Jiříkovicích. Z jejich posledních 
dopisů jsme vybrali alespoň pár řádků. 

 

Vážený pane starosto, 
děkuji Vám a Obecní radě za zaslaný Zpravodaj obce Jiříkovice číslo 

3/2008, který se mi velmi líbí a je to světové úrovně! Zvláště fotky dětí, které 
začínají školu, jsou důležité. Připomíná mi to rok 1925, když jsem tam sám 
začínal. Vzpomínám na paní učitelku Jílkovou, které vděčím za rychlý pokrok 
v psaní, čtení a počítání. Také vzpomenu na inspekci školy v 1927, kdy v mých 
necelých 7 letech jsem četl rychlostí nad 130 slov za minutu. To považuji za 
základ k mým pozdějším různým úspěchům. … 

Pane starosto, já přeji Vám osobně, obecní radě a všem občanům zdar do 
budoucna, i když vidím, že rok 1929 neblahé paměti, se zřejmě vrací nyní i do 
Česka. 

 
S přátelským pozdravem Váš Mira Liškutín 

Fareham, 5.10.2008  
 

 

Miroslav Liškutín s pravnoučaty Liliannou a Elishkou 
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Vážený pane starosto, páni radní, 
vždy s potěšením pročítám Jiříkovský zpravodaj, který přináší řadu 

informací z dění v naší obci. 
V čísle 3/2008 mně zvláště zaujaly dva články. Pan Karel Valný píše 

zajímavé údaje o bramborách. Pamatuji si, že za mého dětství se v Brně říkalo 
bramborám erteple nebo kruple a na venkově to byla jablóška. Vše se časem 
mění a nyní máme jen brambory. 

Pan Josef Paulík zaznamenává velmi zajímavé údaje o ovocných alejích. 
Škoda, že tyto předpisy neplatí dodnes. 

Pamatuji si na nádherné třešňové stromořadí podél silnice do Tvarožné. 
Byly tam snad všechny druhy třešní – od bělic, višní, křupek, černic až po 
téměř cizokrajné hampldle. 

Pro nás kluky to byl třešňový ráj!! 
Do Šlapanic byly také třešně, později změněné na jabloně. Do Ponětovic byly 

řada jabloní a do Blažovic švestky – kadlátky. … 
 

Váš Raimund Ondráček 
Praha, 10.10.2008  

 
 

JIŘÍKOVSKÁ DÝNĚ 

 
26. září se ve sportovním areálu uskutečnil další ročník „Jiříkovské dýně“. 

Počasí letos celkem přálo a tak se odpoledne sešlo okolo 60 dětí, které přinesly 
svoje výtvory z dýní. Dýňových strašáků bylo velké množství, jeden hezčí než 
druhý. Je vidět, že děti mají velkou fantazii a vybrat nejhezčího strašáka bylo 
opravdu těžké. Pro děti byla připravena také spousta soutěží, po jejich splnění 
čekala na každého malá odměna. Na závěr jsme zapálili táborák a děti si opekly 
špekáčky. 

Děkuji všem, kteří se podíleli na organizaci. Těšíme se na všechny při dalším 
ročníku. 

Kateřina Lišková 
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JUBILANTI 
V roce 2008 oslavilo mnoho našich spoluobčanů významné životní jubileum. Srdečně 
blahopřejeme a do dalších let přejeme hodně zdraví, životního elánu a osobní pohody. 

70 let  
Krček Jan  
Brzobohatý Jan  
Kučerová Helena  
Konečná Anna  
Buchtová Vlasta  
Buchta Václav  
  
75 let  
Plotěná Ludmila  
Vymazalová Marie  
Drápal Zdeněk  
Janochová Jarmila 
Drápalová Jarmila  
Pražáková Marie  
Sýkora Václav  
Daňková Marie  
Plotěný Jan  
Valná Anežka  
Šinkyříková Silvestra 
Šlesinger Jaroslav 
 
80 let 
Mazálková Antonie 
Putnová Hedvika 
Vičarová Ludmila 
Janíčková Olga 
Tmějová Marie 
 
81 let 
Malá Miroslava 
Vičar František 
 
82 let 
Vymazalová Anna 
Gallina Jan 
Řičánek Antonín 
Mazlová Jitka 
Břoušek Josef 

83 let 
Poulíková Bohuslava 
Mazálková Květoslava 
 
84 let 
Vrátná Růžena 
Vymazal Alois 
Drápalová Květoslava 
Fatka Jan 
Nováková Ludmila 
Dvořáková Marta 
Klusalová Marie 
 
85 let 
Buchta Josef 
Matyášová Miloslava 
Hladová Milada 
 
86 let 
Raimund Klusal 
 
87 let 
Valná Milada 
Vymazal Jan 
 
88 let 
Koudelková Anna 
Poulíková Jarmila 
Štěpánek Václav 
 
89 let 
Miroslav Liškutín  
(čestný občan Jiříkovic) 
Řičánková Marie 
 
95 let 
Raimund Ondráček 
(čestný občan Jiříkovic) 



ZE ŽIVOTA MATEŘSKÉ ŠKOLKY 

 
 

 V době, kdy budeme číst 
tyto řádky, přiblíží se jedno 
z nejkrásnějších období roku 
– vánoce. Tyto jsou nejvíce 
očekávány a prožívány právě 
dětmi. Je to období velkých 
příprav a radosti z dětského 
štěstí.  

I my se v naší školce pilně 
připravujeme. Začínáme už 
v předvečer 1. adventní 
neděle, kdy se slavnostně 
rozsvítí před školkou 
vánoční strom. Poté za námi 
přijde Mikuláš, možná 

i nějaký čertík. A pak už budeme jen očekávat a pilně se připravovat na Vánoční 
zastavení ve školce, které proběhne v úterý 16. 12. 2008 v 15,30 hodin. Srdečně 
zveme všechny, co se s námi chtějí chvíli zastavit a zazpívat vánoční koledy 
a příjemně se slavnostně naladit. 

 
 Uplynulé podzimní období 

jsme naplnili různými 
činnostmi. Společně jsme 
pouštěli draka, s rodiči tvořili 
krásná podzimní trička, 
s lampiónky jsme došli až ke sv. 
Martinovi, který se s námi 
podělil o sladký rohlíček, 3x 
jsme byli na návštěvě v MŠ 
Blažovice na divadelním 
představení a 1x v ZŠ na 
pohádce. 

 Do roku 2009 přejeme všem 
hlavně zdraví, štěstí a radost 
z našich hodných dětí.  

          
 

 
Kolektiv Mateřské školy  
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ŠKOLA PODPORUJE ZDRAVÍ 

 Dovolte mi, abych vás seznámila s netradiční cvičební pomůckou, která si 
získala oblibu u dětí v hodinách tělesné výchovy. Jedná se o malý míček 
(overball). Je vyroben z měkčeného PVC o průměru 26 cm. Jeho hmotnost 
nepřesahuje 80 gramů. Můžeme cvičit s plně nafouknutým míčem, ale je možné 
využívat i podhuštěné míče. Je nenáročný na údržbu a má dostatečnou nosnost 
– 120 kg. S přehledem na něm sedíme i skáčeme. Často ho využíváme místo 
obvyklé rozcvičky na začátku hodiny tělesné výchovy neboli, dle dětí, „těláku“. 

Cviky jsou vhodné k podpoře správného držení těla, správných pohybových 
návyků a zkvalitnění svalového napětí. Využíváme ho k rozvoji jemné motoriky, 
ke správnému dýchání dětí. Zásadou práce s overballem je necvičit švihem, ale 
tahem, pomalu, zastavit se ve výchozí pozici. V každém cviku si plně 
uvědomujeme pozvolnost a protahovanou oblast. Cviky si neustálým 
opakováním děti lehce zapamatují, u některých i sborově počítají do rytmu. 
Pokaždé se ale najde nějaký „lenora“, který zrovna dnes nemá náladu na 
overball. Na to mají děti právo. Vždyť i my dospělí nejsme vždy v kondici. 
Naštěstí je pohyb přirozenou potřebou dětí, a tak se většinou všichni zapojí do 
cvičení. Přece si nenechají ujít závěrečnou míčovou válku. Ta se uskutečňuje 
téměř vždy po skončení tělovýchovné chvilky a na kterou nám nestačí ani všech 
našich 25 míčků. 

 Overball přináší žákům radost z pohybu a to je nejdůležitější. Nabízí 
nepřeberné množství variant provedení u jednotlivých cviků. Pomůže 
procvičovat ty části těla, které bychom bez něj protahovali obtížně. Stručně 
řečeno, jedná se o pohyb zábavnou formou. 
 

 Marcela Panáčková, učitelka tělesné výchovy 
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ZE ŠKOLSKÉ RADY 

Před třemi roky byla podle školského zákona zřízena při ZŠ Jiříkovice Školská 
rada. Školskou radu zřizuje zřizovatel školy, v našem případě Obec Jiříkovice. 
V současné době jsou ve ŠR dva zástupci obce (Pavel Štěpánek, Pavel Brtník), 
dvě zástupkyně rodičů (Jana Bučková, Marie Pašová) a dvě zástupkyně 
pracovníků školy (Jana Divácká, Hana Rybová). 

 
Do náplně činnosti ŠR mezi jiným patří:  

a) vyjadřuje se k návrhům školních vzdělávacích programů a k jejich 
následnému uskutečňování, 

b) schvaluje výroční zprávu o činnosti školy, 
c) schvaluje školní řád,  
d) schvaluje pravidla pro hodnocení výsledků vzdělávání žáků v základních 

školách  
e) podílí se na zpracování koncepčních záměrů rozvoje školy, 
f) projednává návrh rozpočtu právnické osoby na další rok, vyjadřuje se 

k rozboru hospodaření a navrhuje opatření ke zlepšení hospodaření, 
g) projednává inspekční zprávy České školní inspekce, 
h) podává podněty a oznámení řediteli školy, zřizovateli, orgánům 

vykonávajícím státní správu ve školství a dalším orgánům státní správy. 
 
Z výše uvedených bodů vyplývá také možnost ze strany rodičů a veřejnosti 

podávat podněty k jednání Školské rady k činnosti Základní školy. Pokud by 
taková potřeba vznikla, obracejte se prosím přímo na předsedu ŠR nebo na 
kteréhokoliv člena ŠR. 

 
         Pavel Štěpánek, předseda Školské rady 

 

 
Overball v ZŠ Jiříkovice 
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PŘEMÍSTĚNÍ PAMĚTNÍCH KŘÍŽŮ 

 
Datum 8.10.2008 je, a doufám, že dlouho bude uchováno na listině, která je 

uložena pod základní deskou kříže a je ve schránce ukryta společně s platnými 
kovovými mincemi našeho Českého státu. Návrat původního kříže na své místo 
před základní školu trval takřka 33 let. Při rekonstrukci budovy školy v letech 
1975 bylo celé okolí školy použito jako jedno staveniště a po dokončení opravy 
školy již nebylo v zájmu státu a vedení obce památné kříže vrátit na původní 
místo. Kříž stál 33 let na konci ulice Ponětovská. Po jeho přemístění před ZŠ byl 
nahrazen pamětním křížem z roku 1878, který byl loňského roku vandalsky 
poničen v Gruntech. Oprava a restaurování kříže firmou Marston-CZ s.r.o. si 
vyžádala částku 79 016 Kč. Na opravu přispěl Jihomoravský kraj částkou 
50 000 Kč.  

 

 
 
Dalším pokračováním je umístění dvou původních pamětních desek na 

budovu školy. Jedna pamětní deska byla objevena na obecním úřadě a druhou 
mně předal pan Jiří Tesař.  

Tímto bych chtěl poděkovat panu Jiřímu Tesařovi za darování pamětní desky 
obci a také našim koledníkům za financování přemístění křížů a montáž 
pamětních desek. 

Díky všem. 
Josef Novák, starosta  
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SOUTĚŽ SBORŮ DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 

 
Letos jsme byli pozváni na první kolo sportovní soutěže požárních družstev 

konané v Sivicích. Soutěž obnášela požární útok a štafety. 
Přípravy začaly zhruba měsíc před soutěží. To obnášelo jak chystání techniky, 

tak cvičení družstva. Cvičit jsme jezdili na naše už oblíbené a našim potřebám 
vyhovující místo – na most u myslivny. Tam jsme cvičili převážně požární útok 
a to ve složení jak ze zkušených borců, tak i z nováčků. Při útoku má každý svou 
funkci a tu se snažil vypilovat, jak to jen šlo. Vladislav Buchta – strojník, Milan 
Slavíček – savice, Radovan Plotěný – koš, Ivo Šír – rozdělovač, Josef Mazálek 
a Roman Kokeš – útok, Jan Štěpánek – velitel. Při nácviku štafet to bylo trochu 
složitější, protože se zde překonávají překážky, které nemáme k dispozici. I tak 
jsme se ale na porovnávání sil s družstvy z okolních sborů těšili. 

Po příjezdu na soutěž panovala dobrá nálada, kterou střídala nervozita 
především před začátkem štafet. I přes podporu pár fanoušků, kteří nás přijeli 
podpořit, se nám moc nevedlo. Nakonec se možná malinko podepsala i ta 
nervozita, když nám např. smolně vypadával z opasku štafetový kolík v podobě 
proudnice při překonávání překážek. 

Při požárním útoku vše vypadalo dobře a nasvědčovalo dobrému výsledku, 
ale i zde se vyskytla malá chybka, kvůli které musela být znovu nasávána voda, 
což se nakonec také podepsalo na celkovém čase. 

Ze čtrnácti zúčastněných družstev jsme nakonec skončili na 11. místě. První 
byly Babice, druhá Mokrá a třetí Velatice. 

Celkové umístění jsme čekali lepší, ale alespoň víme v čem se zlepšovat a že 
tréninku není nikdy dost. 

 
Velitel družstva SDH Jiříkovice 

 

* * * 

PLÁN KULTURNÍCH A SPORTOVNÍ AKCÍ 

 3.1.2009  Novoroční turnaj ve stolním tenisu 
17.1.2009 Ples Orla Jiříkovice 
31.1.2009 Ples divadla Stodola 
 6.2.2009 Školní ples 
 8.2.2009 Maškarní ples 
 

Jste všichni srdečně zváni! 
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OCHRANA ČISTOTY VOD V REGIONU 

 V loňském roce byla v obcích Svazku Šlapanicko dokončena oddílná 
kanalizace, která by měla přispět k tomu, že v našem regionu budou vodní toky 
podstatně čistší a umožní do toků návrat dříve běžných druhů živočichů 
tvořících tradiční faunu této krajiny. 

Záleží však na nás, občanech regionu, zda tuto vymoženost, draze zaplacenou 
finančními prostředky obce budeme schopni v plné míře využít. 

Chtěl bych proto tímto apelovat na všechny občany naší obce, aby se svým 
chováním maximálně snažili dodržovat následující zásady: 

 
 - zamezit vypouštění kontaminovaných a závadných tekutin (zbytky ropných 

produktů, žíravin, septiků apod.) do uličních vpustí na zpevněných plochách 
a domovních vpustí 

 - neumývat motorová vozidla saponáty a jinými chemickými prostředky na 
místních komunikacích a zpevněných plochách, na březích vodních toků apod. 

 - do dešťové kanalizace nevypouštět odpady z domácností, toalet, močůvku 
od domácího zvířectva 

 - zamezit unikání ropných produktů z motorových vozidel na místní 
komunikace a zpevněné parkovací plochy 

 
  Závěrem mi dovolte, abych Vás informoval, které látky nejsou odpadními 

vodami a kterým musí být zabráněno vniknutí do oddílné, tzv. splaškové 
kanalizace:  

1. radioaktivní, infekční a jiné, ohrožující zdraví nebo bezpečnost 
obsluhovatelů stokové sítě, popřípadě obyvatelstva nebo způsobující nadměrný 
zápach 

2. narušující materiál stokové sítě 
3. způsobující provozní závady nebo poruchy v průtoku stokové sítě nebo 

ohrožující provoz ČOV 
4. hořlavé, výbušné, popřípadě látky, které tvoří výbušné dusivé nebo otravné 

směsi 
5. jinak nezávadné, ale které smísením s jinými látkami, které se mohou 

v kanalizaci vyskytnout, vyvíjejí jedovaté látky 
6. pesticidy, močůvka, jedy, omamné látky a žíraviny 
7. látky radioaktivní v koncentracích přesahujících meze podle platných 

předpisů (vyhl. MZd č. 5956 z roku 1972) a pokynů orgánů hygienické služby 
8. látky infekční např. ze zdravotnických lůžkových zařízení, prosektur, 

veterinárních léčeben, kafilérii, laboratoří, močůvka, kejda, zbytky hnoje 
 

            
         Jan Pazdera ml., člen komise ŽP 
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NASTAL PODZIM A PADALO LISTÍ 

Podzimní čas vrcholí. Listí ze stromů, pokud rostou na ulicích obce nebo na 
zahrádkách sousedících s ulicemi, je téměř opadané a z veřejných prostranství 
uklizené. 

S úklidem listí na veřejných prostranstvích, předzahrádkách, chodnících 
i vozovkách přicházejí nutkavé myšlenky – A proč je mají uklízet občané, což to 
není problém Obecního úřadu? Se stejnými pocity přistupujeme k úklidu 
kopečků bláta spadlých z pneumatik vozidel vracejících se z polí. 

Je starý dobrý mrav v moravských vesnicích, že občané před svými 
nemovitostmi úklid provádí. Je to součást rodácké odpovědnosti za pořádek 
v obci a zvláště za pořádek v okolí svých rodinných domků. Úroveň pořádku 
v obci dokazuje, že tento starý dobrý mrav většina lidí respektuje. 

Připomínky ze strany občanů na „znečišťování“ veřejných prostranství jsou, 
přestože stromů s opadávajícími listy v naší obci ubývá. Většinou zůstávají jen 
solitérní stromy. Předzahrádky dostávají jinou podobu nebo jsou nahrazované 
stáními pro auta. Ponechejme a pečujme o stávající ještě existující stromy, které 
vysadily předchozí generace včetně těch, které vysadili pamětníci. Jsou 
podstatnou součástí naší rodácké identity. 

 
Komise pro ochranu životního prostředí 

 

 

Loučky – podzim 2008 
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POZEMKOVÉ ÚPRAVY (pokračování z č. 3/2008) 

 
Obvod komplexní pozemkové úpravy  

Jednotliví vlastníci přicházejí do kontaktu s děním kolem jejich pozemků 
poprvé s pozvánkou na úvodní jednání, kde jsou seznámeni s následným 
průběhem a s časovou posloupností prací. Poprvé se tady setkává vlastník 
s projektantem komplexní pozemkové úpravy. V zájmu co nejlepšího výsledku 
by se měli setkávat co nejčastěji. 

Individuálně se projektant s vlastníkem setká na počátku prací při šetření 
hranic obvodu pozemkových úprav. Za tímto účelem stanoví pozemkový úřad 
komisi, ve které musí být zástupci obce a katastrálního úřadu. Vzhledem 
k tomu, že komisionelně vyšetřená a stanovená hranice se stává závaznou nejen 
pro práce na vlastním projektu komplexní pozemkové úpravy, ale také při 
domapování zastavěné části obce, kterou následně provede mapovací oddíl 
katastrálního úřadu, měli by se vlastníci ve vlastním zájmu šetření hranic 
obvodu komplexní pozemkové úpravy zúčastnit. Na důležitost tohoto kroku 
jsou vlastníci, jejichž pozemky tvoří obvod pozemkové úpravy, případně jsou 
jejich parcely obvodem děleny, upozorněni v pozvánce rozeslané pozemkovým 
úřadem. Při šetření hranic katastrálního území nejsou zváni vlastníci, jejichž 
pozemky jsou sloučeny do velkých uživatelských celků, protože hranice mnohdy 
není v terénu znatelná a je proto zbytečné zvát vlastníky tam, kde nemohou 
k průběhu hranice něco nového sdělit.  

Veškerá korespondence je pro průkaznost vedena obálkami na doručenku, 
respektive doručenku do vlastních rukou. 

 
Nároky vlastníků  

Nároky vlastníků, to jest všechny parcely zapsané na listu vlastnictví (LV), 
které jsou v obvodu pozemkových úprav, zákon o pozemkových úpravách 
neukládá s jednotlivými vlastníky projednávat, ale považujeme za důležité 
nepromeškat žádnou možnost k setkání s vlastníky, kteří mají zájem nejen 
o pozemkovou úpravu, ale v konečném důsledku o vzhled a funkčnost krajiny.  

Vlastník má při projednávání možnost sdělit projektantovi své reálné 
požadavky týkající se scelení, umístění a tvaru nových pozemků. Po 
předchozích zkušenostech, že většina vlastníků bydlí v místě, probíhají jednání 
v průběhu jednoho týdne většinou v prostorách obecního úřadu. Vlastníkům je 
také dána možnost kontaktovat projektanta v sídle firmy – po předchozí 
dohodě v podstatě kdykoli. V této fázi jsou také dohledávány případné rozpory 
v evidenci pozemků vedenou katastrálním úřadem a povědomím vlastníků 
o jejich vlastnictví, ať už doložené starými listinami nebo nedoložené. Ke každé 
připomínce se písemně vyjadřuje pracovník pozemkového úřadu sdělením, co 
bylo ve věci zjištěno.  
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Společná zařízení  
Než je možné přistoupit k návrhu nového umístění pozemků, je nutné na 

základě důkladného rozboru terénních průzkumů, shromáždění všech 
dostupných podkladů charakterizujících řešené území, vyjádření dotčených 
orgánů a organizací, posouzení ekologické stability, vyhodnocení erozní 
ohroženosti a vodního režimu krajiny, vypracovat návrh plánu společných 
zařízení a projednat jej jak se sborem zástupců, zvoleným na úvodním jednání 
z řad vlastníků, tak se zastupiteli obce a konečně na veřejném zasedání 
obecního zastupitelstva. Plán společných zařízení obsahuje především návrh 
nové cestní sítě, protierozních a protipovodňových opatření spolu s návrhem 
prvků územního systému ekologické stability. Pokud je návrh odsouhlasen, 
umožní tento souhlas převést společná zařízení do vlastnictví obce, pokud 
některý vlastník neprojeví přání si některý prvek společných zařízení ponechat. 

 
Návrh nového uspořádání pozemků  

Návrh nového uspořádání pozemků je zpracován na základě požadavků 
a připomínek vlastníků při projednání nároků. Vlastníci jsou k projednání 
návrhu přizváni s dostatečným předstihem pozvánkou na doručenku do 
vlastních rukou. Připomínky a požadavky uplatněné na tomto jednání jsou dále 
zapracovány a znovu projednány. Na jednání je vlastník znovu obeslán 
pozvánkou na doručenku do vlastních rukou, která obsahuje místo a datum 
konání. Pokud vzniknou v návrhu další změny, jsou projednány s vlastníky, 
kterých se změna přímo dotkne. Dle možností je při návrhu nového umístění 
pozemků brán ohled na sjednané nájemní smlouvy s hospodařícími subjekty. 

Na každém jednání je s vlastníkem sepsán protokol, do kterého jsou 
připomínky vepsány a podepsány jak projektantem, tak vlastníkem. Stejnopis si 
vlastník vždy odnáší pro kontrolu s sebou. 

Veškeré materiály a informace jsou vlastnictvím pozemkového úřadu a není 
možné je bez jeho souhlasu poskytovat dalším osobám, proto není možné 
pracovní mapy ani další informace vlastníkům poskytovat.  

Kromě oficiálních projednávání má vlastník možnost navštívit zpracovatele 
v sídle firmy, kde jsou k dispozici všechny dosažitelné materiály, a to i takové, 
které jsou vlastníkům běžně hůře dostupné – jako jsou původní parcelní 
protokol, geometrické plány atd. 

Dokončený návrh je pozemkovým úřadem po předchozím vyrozumění 
vlastníků poskytnut k nahlédnutí po dobu jednoho měsíce jak na pozemkovém 
úřadě, tak na obecním úřadě. Pokud má vlastník k návrhu připomínky, je 
možno se písemně zaznamenat a pozemkový úřad se k nim ve spolupráci se 
zpracovatelem vyjádří. Pokud je to možné, je tato připomínka či požadavek 
zapracován do návrhu. Podle znění zákona je to poslední příležitost pro 
vlastníky uplatnit své připomínky. 

Cílem závěrečného projednání, na které jsou vlastníci opět písemně pozváni, 
je zhodnotit průběh prací na návrhu komplexní pozemkové úpravy. 
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První rozhodnutí – o schválení návrhu pozemkové úpravy 
Pokud jsou splněny podmínky stanovené zákonem (souhlas vlastníků 3/4 

výměry pozemků v pozemkové úpravě), pozemkový úřad vydá První rozhodnutí 
- o schválení návrhu pozemkové úpravy. Rozhodnutí je vlastníkům zasíláno do 
vlastních rukou. Jeho součástí je souhrnná bilance – soupis všech pozemků na 
listu vlastnickém rozdělené na parcely z pozemkové úpravy vyloučené a do 
pozemkové úpravy zahrnuté – nesměňované a směňované – a pak pozemky 
nově navržené – vzniklé v komplexní pozemkové úpravě. K novým pozemkům 
jsou přiloženy části mapy s vyznačenými nově navrženými pozemky. Proti 
tomuto rozhodnutí se může vlastník odvolat do 15 dnů od doručení 
k Ministerstvu zemědělství ČR. 

 
Druhé rozhodnutí – o přechodu a výměně vlastnických práv  

Pokud některý z vlastníků podá odvolání proti návrhu komplexní pozemkové 
úpravy, je celé řízení zastaveno do vyřízení odvolání. Vlastníci jsou o tom 
písemně vyrozuměni pozemkovým úřadem. Pokud Rozhodnutí o schválení 
návrhu proběhne bez odvolání respektive po vyřízení odvolání – vydá 
pozemkový úřad Druhé rozhodnutí – o přechodu a výměně vlastnických práv. 
Tato listina je pro vlastníky velmi důležitá – je to nabývací listina k novým 
pozemkům, na základě které zapíše katastrální úřad nový stav do katastru 
nemovitostí. Tímto rozhodnutím přechází do vlastnictví obce pozemky určené 
pro společná zařízení. 

 
Věcná břemena  

Již součástí stanovení nároků je prověření existence věcných břemen a jiných 
omezení vlastnického práva. Vzhledem k tomu, že všechny nové parcely jsou po 
pozemkové úpravě přístupné ze sítě obecních polních cest, není nutné zachovat 
věcná břemena týkající se přístupu na pozemky (právo chůze a jízdy), tato 
věcná břemena jsou většinou navržena ke zrušení. Jiná břemena – právo 
užívání – zůstávají zachována a přecházejí na nové pozemky. Zástavní právo je 
adekvátně převedeno v plném rozsahu na nové pozemky a s bankovním domem 
či jiným úřadem, v jehož prospěch je omezení dispozičního práva 
zaznamenáno, je nový stav také projednán. 

 
Církevní půda  

Zvláštní skupinou jsou pozemky zapsané na listu vlastnictví Pozemkového 
fondu ČR, a jejichž původ je hromadně označován jako církevní půda. Pro jejich 
identifikaci je třeba nahlédnout do pozemkové knihy a v návrhu je oddělit jako 
identifikovatelné a porovnatelné s nárokem – odpovídající zákonným 
tolerancím ve výměře, ceně a vzdálenosti. 

 
Při projednání nároku Pozemkového fondu ČR jsou zjišťovány případné 

potřeby vytvoření náhradních pozemků pro nevyřízené restituční nároky, kdy je 
vlastníkům přiznán nárok na náhradní pozemky. Umístění těchto pozemků, ač 
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jsou i po dokončení pozemkové úpravy zapsány na listu vlastnickém 
Pozemkového fondu ČR, je projednáno s vlastníky, kterým budou po dokončení 
pozemkové úpravy převedeny. Jejich umístění je kromě přání vlastníků 
omezeno cenou původních pozemků stanovenou podle oceňovacích předpisů 
v roce 1991. 

 
Vytyčení pozemků  

Vlastník má právo po dokončené pozemkové úpravě na jedno bezplatné 
vytyčení nových pozemků. Vzhledem k tomu, že je tato záležitost značně 
nákladná, je třeba, aby vlastník zvážil správný okamžik uplatnění svého 
požadavku. Pokud vlastník žádá o vytyčení pouze pro představu umístění jeho 
nových pozemků a má smlouvu s velkoplošným uživatelem, není jeho 
požadavek reálný a akceptovatelný. Došlo by k téměř okamžitému zničení 
hraničních znaků. Pozemkový úřad přistoupí k vytyčení pozemků těch 
vlastníků, kteří je sami užívají, užívají je jiní drobní zemědělci (doložené 
smlouvou o užívání), případně k žádosti o vytyčení doloží výpověď 
dosavadnímu uživateli. Těmto jsou pak v terénu předány hraniční znaky 
a vlastník je povinen o ně pečovat. 

K nově vytyčeným pozemkům jsou vytyčeny přístupové komunikace 
a následně pozemkovým úřadem realizovány. Společná zařízení jsou 
realizována dle společného výběru s obecním zastupitelstvem a finančních 
možností pozemkového úřadu podle realizačních projektů zpracovaných 
autorizovanými projektanty.  

 
Výsledek komplexní pozemkové úpravy  

Celý projekt je archivován na pozemkovém úřadě a jedno paré je předáno 
k uložení na obecní úřad. Jeho vypovídající schopnost časem slábne, protože se 
neaktualizuje.  

Výsledek pozemkové úpravy:  
SGI – soubor geodetických informací – DKM – digitální katastrální mapa  
SPI – soubor popisných informací 
Oba materiály jsou předány katastrálnímu úřadu 
Na rozdíl od všech předchozích podob katastru nemovitostí je výměra 

pozemků po pozemkové úpravě určená ze souřadnic, a tedy závazná. 
Po dokončení pozemkové úpravy předá pozemkový úřad své rozhodnutí 

o schválení návrhu pozemkové úpravy a pravomocná rozhodnutí o výměně 
nebo přechodu vlastnických práv, popř. o zřízení nebo zrušení věcného 
břemene katastrálnímu úřadu, který upraví dříve vyznačené údaje. 

 

Zápisem pozemkové úpravy do katastru nemovitostí končí všechny dosavadní 
nájemní smlouvy, a pokud jsou případní zájemci o užívání pozemků, musí 
s jejich vlastníky uzavřít nájemní smlouvy nové. 

Převzato od Ing. D. Kolářové 
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SPONZOŘI KULTURNÍCH A SPORTOVNÍCH 
KCÍ V OBCI JIŘÍKOVICE V ROCE 2008  

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

 
 
 
 
Autoklempířská dílna Jan Doležal 
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JIŘÍKOVICKÝ OREL INFORMUJE 

V sobotu 13.9.2008 pořádala Jednota Orel Vyškov atletický víceboj, kterého 
jsme se ve větším počtu zúčastnili. Zářijové počasí atletice moc nepřálo. Teplota 
dosahovala pouhých 8° C a foukal nám silný a chladný vítr. Dvě disciplíny 
přímo vybízely k zahřátí a to sprint na 100m a vytrvalostní běh na 800 m, na 
které jsme se moc těšili. Další disciplíny, skok daleký a hod kriketovým 
míčkem, při kterých nám tuhly svaly chladem, nám připadaly nekonečné při tak 
velké účasti soutěžících, jak se každý rok na akci sejde. V tělocvičně se každý 
ohřál jen malou chvilku, než splnil disciplínu šplh na tyči. Letos nás překvapila 
novinka pro dorostenky: mohly si vybrat z pěti disciplín, která jim nejvíce 
vyhovuje a každá disciplína byla vyhodnocena samostatně. Naše dorostenky 
byly dvě a hravě zvládly všech pět disciplín. 

 
 Barbora Paulíková   1. místo běh na 800m 

3. místo sprint na 100m 
 Petra Drápalová    2. místo běh na 800m 

             3. místo skok do výšky 
 
Mladší kategorie bojovaly takto: 
Štěpán Buček     1. místo 
Simona Vymětalová  2. místo 
Věrka Buchtová    2. místo 

 
Do cíle dál doběhli: Radek Vymětal, Honzík Buček, Míša a Lenka Blažkovy, 

Natálka Drinková, Janička Železná, Jitka Ondráčková, Deniska Buchtová, Sára 
Bučková, Lucka Kubínková. 

Při této soutěži nám s dopravou moc pomohla p. Vymětalová, p. Spáčilová, 
p. Jana Bučková, Martina Nováková, p. Ivan Drápal 

 
Naše nejoblíbenější hra, vybíjená, se pořádala v Pozořicích 4.10.2008. Do 

tohoto turnaje se přihlásily tři družstva smíšeného mladšího žactva, a to 
Obřany, Židenice a Jiříkovice. Kapitánem mladšího žactva (rok narození 1997 
a mladší) byl Ruda Preis a do svého týmu si vybral Barboru Benešovou, Jitku 
Ondráčkovou, Marka Kubínka, Štěpána Bučka a Ondru Šorfu. Mladší družstvo 
skončilo na krásném 3. místě. 

Starší družstva se do turnaje přihlásila čtyři – Obřany, Židenice, Jiříkovice 
a Pozořice. Kapitánkou byla Renata Šenkyříková a jejím týmem byli Lukáš 
Paulík, Věrka Buchtová, Simona Vymětalová, Sára Bučková, Lucka Kubínková. 
Tento tým vybojoval 3. místo.  

U této soutěže nám s odvozem posloužili p. Josef Buchta, p. Renata Šorfová 
a p. Vymětal. 
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22.11.2008 jsme plavali v Kuřimi a vedli jsme si velice dobře. Vyplavali jsme 
8 medailí. 

 
Volný způsob  Ruda Preis     1. místo 

Věrka Buchtová  2. místo 
Natálka Drinková 3. místo  

 
Styl prsa    Ruda Preis     2. místo 

Lucka Kubínková 2. místo 
Věrka Buchtová  3. místo 
Marek Kubínek  3. místo 
Natálka Drinková 3. místo 

 
Do cíle dál doplavala Michalka a Lenička Blažkovy. Při této soutěží nám 

s dopravou pomohla p. Blažková a p. Dvořáček. 
Všem obětavým rodičům, kteří nás ochotně odvezli k soutěži, patří velký dík. 

Nesmírně nám to při každé akci moc a moc pomůže. Děkujeme také maminkám 
a babičkám, které časně v sobotu děti na soutěže vypravují. Přejeme všem 
našim mladým sportovcům hezké vánoce, v novém roce zdraví, radost z pohybu 
a pěkné výsledky v dalších soutěžích. Naše největší díky patří paní Heleně 
Dvořáčkové, která se našim dětem a mládeži věnuje 

 
     Jednota Orel 

 

POPLATKY ZA ODVOZ ODPADU V ROCE 2009 

Poplatek 460 Kč/osobu pro rok 2009 zůstává beze změn. Obec poskytla 
v roce 2008 občanům úlevy dle počtu obyvatel v jednom rodinném domu od 
10% do 40%, tyto slevy činily celkem 106.000 Kč. Rozdíl mezi vybranými 
a vydanými částkami byl doplácen z příjmů obce za třídění odpadů. 

Výdaje za svoz komunálního odpadu na rok 2009 se ale navýšily. Svozová 
firma podražila v reakci na vývoj hospodářství a na celosvětovou hospodářskou 
krizi.  

Zastupitelé obce Jiříkovice na svém zasedání schválili návrh nezvyšovat 
poplatky na občana, proto zůstanou stejné i pro rok 2009. Změna ale nastala 
zrušením veškerých úlev. Věříme, že občané přijmou tuto skutečnost 
s pochopením. Úlevy nebylo možné poskytnout, protože kdyby zůstaly 
zachovány, nestačilo by na pokrytí nákladů na odvoz odpadů ani zvýšení sazby 
na občana na maximální výši 500 Kč na osobu, kterou stanovuje zákon. 

Občan zaplatí za rok 2009 částku 460 Kč. Jedná se o částku za odvoz 
komunálního odpadu, skla, plastů, velkoobjemového a nebezpečného odpadu. 
V přepočtu na jeden den v roce to představuje asi 1,20 Kč.  

 



Zpravodaj obce Jiříkovice - 27 - 4/2008 
 

 

 

Posezení u burčáku 10.10.2008 – cimbálová kapela Primáš 
 

 

Jiříkovská dýně 2008 
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Jiříkovské ohně dne 28.11. a pietní akt dne 29.11. 
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